
Til indstilling om Cykelstier på fjerde etape af Istedgade ved Enghave Plads, 

Vesterbro 

Fra: Thomas Røddik <t.k.roeddik@gmail.com>  

Sendt: 26. august 2024 10:31 

Til: Knud Holt Nielsen (Borgerrepræsentationen) <Knud_Holt_Nielsen@kk.dk>; 

Borgmesteren TMF <BORGMESTEREN@tmf.kk.dk>; Mikkel Skovgaard 

(Borgerrepræsentationen) <Mikkel_Skovgaard@kk.dk> 

Emne: [EKSTERN] Flytning af fodgængerfelt ved Enghave Plads 

 

Kære Line, Mikkel og Knud 

 

På eftermiddagens møde i Teknik- og Miljøudvalget skal I tage stilling til et projektforslag 

vedr. Cykelstier på fjerde etape af Istedgade ved Enghave Plads, Vesterbro. 

 

En del af forslaget indeholder flytning af fodgængerfeltet fra Flensborggade til 

Haderslevgade. 

 

På vegne af Enhedslisten på Vesterbro anmoder jeg jer om ikke at stemme for flytning af 

fodgængerfeltet. 

 

TMFs begrundelse lyder således: 

Fodgængerfeltet ved Flensborggade flyttes ca. 100 m til Haderslevgade, så der er et 

naturligt flow til metroen og mellem Tove Ditlevsens Skoles to bygninger på hver sin side 

af Istedgade. To busstopsteder flyttes hver ca. 50 m. Busstoppestedet i østgående retning 

flyttes tættere på Enghavevej, hvilket giver bedre oversigtsforhold for krydsende 

fodgængere og cyklister. Busstoppestedet i vestgående retning flyttes tættere på 

Flensborggade for at få tilpas afstand mellem busstoppested og fodgængerfelt. Det sikrer, 

at biler ikke overhaler tæt ved fodgængerfeltet. 

 

Vi har drøftet projektforslaget i Vesterbros Lokaludvalg og vi mener ikke, at 

fodgængerfeltet bør flyttes. I vores høringssvar har vi skrevet følgende: 

Vesterbro Lokaludvalg kan ikke tilslutte sig at fodgængerfeltet ved Flensborggade 

nedlægges. Vi er opmærksomme på, at de to fodgængerfelter vil ligge noget tættere på 

end det normalt findes hensigtsmæssigt. Men lige præcis her, hvor Istedgade møder 
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Enghave Plads, vil der qua pladsens og gadens faktiske brug være en betydelig mængde 

fodgængere, som vil krydse Istedgade uagtet fodgængerfeltets placering. Derfor bør det 

hævede felt og Toronto-anlægget bibeholdes. Samtidig krydser halvdelen af 

indskolingsklasserne fra Tove Ditlevsens Skole dagligt dette fodgængerfelt, da to ud af 

skolens fire KKFO'er ligger nordøst for Enghave Plads. Skulle børnene i stedet krydse ved 

det kommende fodgængerfelt Enghave Plads/Haderslevgade, ville de skulle gå på et 

smallere fortov og krydse både Haderslevgade og Flensborggade på deres vej." 

 

I kan læse hele vores høringssvar her:  

https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/02312c62-03e7-44be-9048-

d5ab0385b17b/f474abf4-7e0a-4785-8115-cf69f7eca123-bilag-5_1.pdf 

 

Dbh Thomas Røddik 

Enhedslisten Vesterbro 
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